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Sammanträde tisdag 18 november 2014 

Aktivitetshuset Tuben, T-banehuset i Farsta centrum, klockan 18.50-19.20 

 

Ledamöter 
Gunnar Sandell (S), ordförande  

Lars Jilmstad (M), vice ordförande  

Arne Fredholm (M)  

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Ann-Louise Ebérus (M)  

Leif-Åke Andersson (M) 

Vladan Bošković (FP)  

Eva Gustafson (S)  

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sebastian Sandström (MP) 

Lars Bäck (V)  

Ersättare 

Willy Viitala (M) 

Marie-Louise Gudmundsson (M) 

Camilla Lindberg (M) 

Klas Wissman (M) 

Peter Öberg (FP) 

Berit Snapp (C) 

Kjell Backman (S) 

Annaklara Martin-Löf (MP) 

Annika Hansén-Eriksson (MP) 

Laura Roselli (V) 

  

Tjänstgörande ersättare 

Martin Levanto för Yasmin Khan, båda M 

Tuula Karlsson för Karin Lekberg, båda S 

 

Tjänstemän 
§§ 1-22: Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-16: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran (även § 21), Per-Ove Mattsson 

(även § 17-20), Lena Rabe och Birgitta Thulén, medicinskt ansvarig sjuksköterska Mårten 

Åström (t o m § 15), lokalstrateg Iris Birath, upphandlingsstrateg Michael Boström, 

parkingenjör Jan Ekman (t o m § 8), verksamhetscontroller Katarina Höök, 

kommunikationsansvariga Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-16: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

Utses att justera Gunnar Sandell (S) och Lars Jilmstad (M)  

 

Dag för justering 19 november 2014 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande  Vice ordförande 

 

 

Antal paragrafer: 22 varav paragraf nummer 17-22 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 24 varav blad nummer 19-24 under sluten del av sammanträdet. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 1 

Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda Olle Lindbergs medborgar-

förslag om en skatepark för sparkcyklar vid Odlarängen i Tallkrogen. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda Martin Tells medborgarförslag 

om en rastgård i Fagersjö. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2014-11-06. 

 

 Skatepark för sparkcyklar vid Odlarängen i Tallkrogen 

Olle Lindberg. Dnr 1.2.4-765/2014 

 

 Rastgård i Fagersjö 

Martin Tell. Dnr 1.2.4-636/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell (S) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att 

bereda medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 2 

Upprustning av plaskdamm och flytt av lekskulptur i Hökarängen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgar-

förslag från Nina Svanberg om upprustning av plaskdamm och flytt av lekskulptur i 

Hökarängen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Nina Svanberg att plaskdammen i parkleken Fagerlid i 

Hökarängen renoveras. Hon föreslår också nya sittplatser, fler skräpkorgar, bättre 

grillplats och att lekskulpturen Ägget flyttas.   

 

Större skräpkorgar kommer att placeras ut våren 2015. Fler sittplatser blir det på sikt i 

samband med att dammen renoveras. Planerade åtgärder är ny bottensil, en högre sarg 

runt dammen och ny beläggning i anslutning till dammen.  

 

Förvaltningen delar uppfattningen att lekskulpturen Ägget borde flyttas till en annan plats 

i parken. Stockholms stadsmuseum har ansvar för stadens konst och förvaltningen har 

varit i kontakt med museet. Något beslut har ännu inte fattats i frågan.       

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-29. 

Dnr 1.2.4-559/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 

Nya förskolor i centrala Farsta 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en komplementförskola om tre avdelningar i befintlig 

byggnad på Hästhagsskolans skolgård under förutsättning att överenskommelse 

tecknas med utbildningsnämnden och SISAB om en inhägnad förskolegård.  

2. Nämnden inrättar en komplementförskola på del av Farsta gymnasiums skolgård. 

3. Nämnden avvecklar förskolan Möja med 20 platser på Dejegatan 9 den 30 juni 2015. 

4. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om hyresmedgivande. 

 

Ärendet 

Det finns ett stort behov av fler förskoleplatser i centrala Farsta. Cirka 600 nya lägenheter 

har redan byggts och ytterligare drygt 500 bostäder tillkommer under åren 2014-2016. 

Kommunfullmäktiges principbeslut om 25 nya förskoleplatser per 100 nya bostäder 

innebär att 275 förskoleplatser borde ha byggts. Det är därför redan nu problem att 

erbjuda plats till alla barn.  

 

Förvaltningen föreslår därför att en komplementförskola inrättas i befintlig byggnad på 

Hästhagsskolans skolgård och att en komplementförskola inrättas i förskolepaviljong på 

del av Farsta gymnasiums skolgård. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-20. 

Dnr 2.6-738/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Ny gruppbostad i Sköndal 

Inriktningsbeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att planera en gruppbostad i etapp 2 av 

nybyggnadsområdet Stora Sköndals väg i Sköndal. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om stimulansbidrag om 600 000 

kronor, varav 500 000 kronor för förprojektering och projektering av gruppbostad 

samt 100 000 kronor i beställarstöd. 

 

Ärendet 

Att öka takten i utbyggnaden av bostäder för personer med fysiska och psykiska funktions-

nedsättningar har varit ett mål för staden under flera år. Samtliga stadsdelsnämnder har i 

uppdrag att planera för att tillgodose behovet av gruppbostäder.  

 

Byggföretaget Skanska planerar att bygga flerfamiljshus som kommer att upplåtas med 

hyresrätt i nybyggnadsområdet Stora Sköndals väg utmed Sandåkravägen i Sköndal. 

Skanska är positivt till att inrymma en gruppbostad i projektet. Stadsdelsnämnden föreslås 

uppdra åt förvaltningen att planera en gruppbostad i projektet samt att söka stimulans-

bidrag för förprojektering, projektering och beställarstöd hos kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-23. 

Dnr 2.6-754/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Nytt vård- och omsorgsboende i kvarteret Tärnö i Larsboda 

Inriktningsbeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att planera för flyttning av Farsta vård- 

och omsorgsboende. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att undersöka förutsättningarna för att hyra 

fastighetsbolaget Danators planerade vård- och omsorgsboende i kvarteret Tärnö i 

Larsboda.  

 

Ärendet 

Farsta vård- och omsorgsboende måste avvecklas eller flyttas eftersom de nuvarande 

lokalerna inte uppfyller Arbetsmiljöverkets krav på vård- och omsorgsboenden. Dessutom 

kommer byggnaden att rivas för att lämna plats åt ett nytt bostadsområde. 

 

Fastighetsbolaget Danator har fått markanvisning och bygglov för ett vårdboende med 76 

lägenheter i kvarteret Tärnö i Larsboda. För att förbereda flyttning av Farsta vård- och 

omsorgsboende bör förutsättningarna för att hyra Danators fastighet klargöras. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-29. 

Dnr 2.6-767/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Den fortsatta driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet med 

Stiftelsen Stora Sköndal (organisationsnummer 802000-6725) om driften av Veckobo 

vård- och omsorgsboende. Stadsdelsnämnden tar inte ställning till utförarens 

reservation om förlängning endast på ett år och om vilken ersättningsmodell som ska 

tillämpas. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att efter kommunstyrelsens ställningstagande 

utreda och redovisa för nämnden förutsättningarna för drift av Veckobo i egen regi, 

antingen från avtalsperiodens slut om avtalet förlängs eller från och med den 1 

november 2015 om avtalet inte förlängs. Uppdraget verkställs efter det att 

kommunfullmäktige har fastställt eventuellt nya ekonomiska, principiella och andra 

förutsättningar för särskilt boende inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Stora Sköndal om driften av Veckobo vård- och 

omsorgsboende löper ut den 31 oktober 2015. Om parterna är överens kan avtalet 

förlängas på samma villkor i två år. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig 

och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång.  

 

Stora Sköndal har meddelat att de är intresserade av en avtalsförlängning, dock bara på ett 

år och förutsatt samma avtalsvillkor som tidigare när det gäller ersättningsnivåer. 

 

Givet nuvarande förutsättningar, ekonomiska och andra, föreslår förvaltningen att 

nämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet. Förvaltningen föreslår 

också att nämnden låter förvaltningen utreda förutsättningarna för drift av boendet i egen 

regi, antingen från avtalsperiodens slut om avtalet förlängs eller från och med den 1 

november 2015 om avtalet inte förlängs. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-11-04. 

Dnr 2.2.2-760/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Nämndens allianspartier instämmer i stadsdelsförvaltningens rekommendation till kommun-

styrelsen enligt punkt 1 i ärendet att förlänga avtalet med Stiftelsen Stora Sköndal.  

 

Vi har för närvarande inte heller några invändningar mot skrivningarna i ärendets punkt 2, 

det vill säga uppdraget till förvaltningen att utreda och redovisa för nämnden 

förutsättningarna för drift av Veckobo i egen regi. Men eftersom vi bakom denna skrivning 

ser en påtaglig avspegling av den kommande majoritetens ambition att av dogmatiska skäl 

återkommunalisera en rad olika verksamheter vill vi deklarera följande: 

 

Vi menar att många möjliga utförare inom bland annat vård- och omsorgsverksamheten är 

till stor fördel för såväl de boende, deras anhöriga och för personalen. Valmöjligheterna 

har blivit fler och kvaliteten på tjänsterna har genomsnittligt kunnat förbättras. 

Konkurrensen mellan utförarna har också lett till lägre kostnader än de som ett utförande i 

egen regi hade lett till. För personalen är det en fördel att de genom att de kan välja 

mellan flera olika arbetsgivare har kunnat påverka sin arbetssituation. 

 

Om Veckobo så småningom kommer att återtas vill vi att konsekvenserna redovisas 

utförligt. Det kommer vi också att kräva vid andra kommande förslag till återtaganden. 

 

Bland annat måste följande belysas: 

1. Vilka är de direkta kostnaderna för ett sådant återtagande? 

2. Vilka kostnadseffekter på längre sikt får ett återtagande? 

3. Vilka konsekvenser får ett återtagande för personalen – och vad anser berörd 

personal om åtgärden? 

4. Vad anser de boende och deras anhöriga om en sådan förändring? 

 

En del av detta kan redovisas inför ett återtagande, annat måste anstå till dess att 

förvaltningen och övriga berörda har hunnit få erfarenheter av en förändring. 

 

Allianspartierna är bekymrade över att den nya majoriteten, som det nu verkar, lagt sig 

platt för framför allt vänsterpartiets dogmatiska uppfattningar ifråga om välfärdstjänster. 

Vi kommer därför mycket noggrant följa de förändringar när det gäller utförare av olika 

tjänster som den nya majoriteten förbereder. Vi kommer i ett senare skede återkomma 

med ytterligare krav på noggranna redovisningar av alla de konsekvenser som sådana 

åtgärder får. 

 

Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från moderaterna och 

folkpartiet. 
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§ 7 

Gemensam ramavtalsupphandling av missbrukarvård 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden deltar i förberedelserna för en gemensam ramavtalsupphandling av 

missbrukarvård genom att uppdra åt förvaltningschefen vid socialförvaltningen att 

utarbeta ett förslag till förfrågningsunderlag. Nämnden tar därefter ställning till 

deltagande i upphandlingen och till förfrågningsunderlag under våren 2015. 

 

Ärendet 

Socialnämnden bjuder in samtliga stadsdelsnämnder till en förnyad gemensam 

upphandling av ramavtal om missbrukarvård. Nuvarande ramavtal löper ut den 31 

december 2015 och kan inte förlängas ytterligare.  

 

Förvaltningen ser ett fortsatt behov av dessa insatser och föreslår därför att nämnden 

deltar i förberedelserna av den gemensamma upphandlingen genom att uppdra åt 

förvaltningschefen vid socialförvaltningen att utarbeta ett förslag till förfrågnings-

underlag. Nämnden tar därefter ställning till deltagande i upphandlingen och till 

förfrågningsunderlag under våren 2015. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-30. 

Dnr 2.2.2-759/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Förlängning av avtal om skötsel av parker och vinterväghållning på parkmark 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att erbjuda Svevia AB förlängning av avtalet om 

skötsel av parker och vinterväghållning på parkmark till och med den 30 september 2017. 

 

Ärendet 

Nämndens avtal om skötsel av parker med renhållning och vinterväghållning på parkmark 

löper ut den 30 september 2015. Nämnden har möjlighet att förlänga avtalet till och med 

den 30 september 2017. Erbjudande om förlängning måste meddelas entreprenören senast 

nio månader innan avtalet löper ut. 

 

Förvaltningen tycker att samarbetet med nuvarande entreprenör, Svevia AB, har fungerat 

bra, vilket även stöds av den senaste medborgarundersökningen. Förvaltningen ser inte att 

en ny upphandling skulle leda till minskade avtalskostnader. Därför föreslår förvaltningen 

att nämnden uppdrar åt förvaltningen att erbjuda Svevia AB förlängning av avtalet till och 

med den 30 september 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-29. 

Dnr 2.2.2-758/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 2015-2018 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser följande personer att utgöra stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor under mandatperioden 2015-2018, enligt nomineringar från HSO 

Stockholms stad. 

 

 Beatrice Kolijn, DHR (Delaktighet – Handlingskraft – Rörelsefrihet) 

 Lars Jonsson, HSO 

 Kerstin Järneberg, HSO 

 Carita Mandelin, HSO 

 Annika Nyström Karlsson, HSO 

 Blazena Westerlund, HSO 

 Lena Höjdevall, SRF (Synskadades Riksförbund) (ny) 

 

Ärendet 

Enligt beslut i kommunsfullmäktige utser stadsdelsnämnderna råd för funktionshinder-

frågor som rådgivande organ åt nämnderna. Råden utses för en hel mandatperiod, består 

av sju ledamöter och väljer själv ordförande och vice ordförande. Nomineringarna 

samordnas av Handikappföreningarnas samarbetsorgan (HSO) i Stockholms stad. 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser ovanstående personer att utgöra funktions-

hinderråd för åren 2015-2018. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-27. 

Dnr 1.1-745/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Stadsdelsnämndens sammanträden 2015 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdatum 2015. 

 Fredag 2 januari klockan 08.30 (val av social delegation – endast ledamöter kallas) 

 Torsdag 29 januari (verksamhetsplan och budget 2015) 

 Torsdag 19 februari (årsredovisning med bokslut 2014) 

 Torsdag 26 mars (underlag till budget 2016) 

 Torsdag 23 april  

 Torsdag 21 maj (tertialrapport 1) 

 Torsdag 11 juni 

 Torsdag 27 augusti 

 Torsdag 24 september (tertialrapport 2) 

 Torsdag 22 oktober 

 Tisdag 17 november  

 Onsdag 16 december  

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från sammanträdet den 2 januari. 

Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med ordföranden 

och i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-11-17. 

Dnr 1.1-746/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Ekonomisk månadsrapport oktober 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för oktober 2014. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett budgetunderskott om 5,0 mnkr. Inom 

äldreomsorgen ligger fortfarande både antalet placeringar i heldygnsomsorg och antalet 

hemtjänsttimmar över planeringsnivån, och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett 

underskott om 25,8 mnkr. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott 

för helåret om 9,0 mnkr. 

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger fortsatt under budgeterad nivå 

och prognosen är ett överskott om 6,9 mnkr. Samtliga centrala reserver tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-11-14. 

Dnr 1.2.1-168/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 NOVEMBER 2014 

BLAD 14 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 12 

Avvikelser i hälso- och sjukvården perioden 1 januari – 30 juni 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av avvikelser i hälso- och 

sjukvården under perioden 1 januari – 30 juni 2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inom äldreomsorgen sker nu en kontinuerlig rapportering av avvikelser från enheterna. 

Detta visar att enheterna arbetar med ett systematiskt patientsäkerhetsarbete där man 

identifierar avvikelser och utreder händelser som lett till skada eller som utgjort en risk 

för de boende. 

 

För verksamheterna inom området funktionsnedsättning, där primärvården har hälso- och 

sjukvårdsansvar, sker nu en mer kontinuerlig avvikelserapportering. Alla enheter har 

rapporterat avvikelser under de två senaste perioderna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-29. 

Dnr 1.2.1-744/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 NOVEMBER 2014 

BLAD 15 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 13 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 3 år 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 3 år 2014 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För årets tredje kvartal har förvaltningen rapporterat tre ej verkställda beslut om LSS-

bostad för vuxna, varav två är samma som förra kvartalet, och tre beslut om äldreboende, 

varav två är samma som tidigare. På LSS-området har ett tidigare rapporterat beslut nu 

kunnat verkställas och inom äldreomsorgen två.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-10. 

Dnr 1.2.1-712/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 NOVEMBER 2014 

BLAD 16 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 14 

Uppföljning av skyldigheten att rapportera ej verkställda beslut  

Rapport från IVO 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna rapporten från Inspektionen för vård och 

omsorg om skyldigheten att rapportera ej verkställda beslut. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har utrett effekten av kommunernas skyldighet 

att rapportera de beslut inom socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade som inte har verkställts inom tre månader. Rapporteringen, och även en 

sanktionsavgift, infördes för att komma tillrätta med orimligt långa väntetider, framför allt 

när det gäller boende. 

 

IVO konstaterar att lagstiftningen haft en begränsad effekt eftersom den inte har kunnat 

motverka de faktorer som styr kommunernas möjligheter att verkställa beslut inom skälig 

tid – exempelvis tillgången på bostäder och den enskildes möjlighet att tacka nej till 

erbjudet boende. Därför föreslår IVO att lagen ändras så att rapporteringen till IVO tas 

bort, till förmån för en mer riskbaserad tillsyn. Rapporteringen till revisorer och 

kommunfullmäktige ska dock finnas kvar, liksom en annan variant av sanktionsavgiften. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-30. 

Dnr 1.2.1-763/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 NOVEMBER 2014 

BLAD 17 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 15 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 23 oktober 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 10 november 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 10 november 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-11-04. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

Stadsdelsdirektören hade inte fattat några beslut enligt delegering under den aktuella 

perioden. 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 1 

september – 31 oktober 2014. Tjugotvå ansökningar har lämnats in. Sju ansökningar om 

helt bidrag och tre ansökan om halvt bidrag har beviljats. I ett fall har halvt bidrag 

beviljats för en period och helt bidrag för en period. En ansökan har avslagits. I tio 

ärenden har beslut ännu inte fattats. 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

18 NOVEMBER 2014 

BLAD 18 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 16 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Ordföranden Gunnar Sandell (S) tackade förvaltningen för en väl genomförd 

planeringsdag den 14 november, med en bra presentation av finansborgarrådets förslag till 

budget 2015 och av förslagets konsekvenser för Farstas del. I detta tack instämde vice 

ordföranden Lars Jilmstad (M). 

 

Mariana Moreira Duarte (MP) påminde förvaltningen om den fråga hon ställde vid ett 

nämndsammanträde för två år sedan om huruvida de konstaterade bristerna i 

verksamheternas HBT-kompetens har åtgärdats, och i så fall hur, samt om det har 

formulerats uppföljningsbara mål.  

 

 


